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Protokół Nr 166/2023 

z posiedzenia Zarządu Powiatu Grudziądzkiego 

odbytego w dniu 8 listopada 2023 r. 

Posiedzenie Zarządu Powiatu Grudziądzkiego odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego 

w Grudziądzu, przy ul. Małomłyńskiej 1. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Adam Olejnik   - Starosta 

2. Marcin Dziadzio   - Wicestarosta 

3. Barbara Dobek  - Członek Zarządu 

4. Krzysztof Klucznik   - Członek Zarządu 

5. Aleksander Zadykowicz - Członek Zarządu 

a ponadto: 

1. Marzena Dembek - Przewodnicząca Rady 

2. Grażyna Kalita  - Skarbnik Powiatu 

3. Dorota Kaczerowska  - Sekretarz Powiatu 

4. Rafał Zieliński  - Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg 

5. Jacek Zyglewicz  - Zastępca Wójta Gminy Grudziądz  

6. Waldemar Kurkowski - Wójt Gminy Gruta 

7. Beata Osmańska  - Sołtys Sołectwa Gruta 

8. Henryk Kowalski  - Sołtys Sołectwa Wielkie Lniska 

9. Krzysztof Chociaj  - Sołtys Sołectwa Annowo 

10. Marek Ziemer  - Kierownik Wydziału Komunikacji 

11. Hanna Lotarska - Kierownik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Zarządzania Kryzysowego 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Przyjęcie protokołu z 153 posiedzenia Zarządu Powiatu. 

4. Projekt uchwały Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w sprawie zmian w planie dochodów  

i wydatków budżetowych na rok 2023. 

5. Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Grudziądzkiego na 2023 rok. 

6. Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grudziądzkiego na lata 2023 – 2029. 
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7. Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie wysokości opłat za usuwanie 

pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

8. Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie „Rocznego programu współpracy 

Powiatu Grudziądzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024”. 

9. Informacja Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu na temat spraw bieżących. 

10. Budowa ścieżki pieszo-rowerowej, przebiegającej przez Gminę Gruta (miejscowości: Gruta, 

Annowo, Nicwałd) oraz Gminę Grudziądz (miejscowość: Wielkie Lniska). 

11. Sprawy organizacyjne, zapytania, wolne wnioski. 

12. Zakończenie posiedzenia.  

 

Posiedzenie Zarządu Powiatu otworzył Starosta p. Adam Olejnik, witając wszystkich obecnych 

biorących udział w posiedzeniu. Starosta p. Adam Olejnik stwierdził, że w posiedzeniu bierze udział  

5 na 5 Członków Zarządu.  

Lista obecności z posiedzenia Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w dniu 8 listopada 2023 r. stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości z posiedzenia Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w dniu 8 listopada 2023 r. 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą uwagi do proponowanego 

porządku posiedzenia. 

Przy braku uwag, Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, w wyniku którego Członkowie 

Zarządu jednogłośnie przyjęli porządek posiedzenia. 

 Następnie Starosta p. Adam Olejnik stwierdził przyjęcie protokołu z 153 posiedzenia Zarządu 

Powiatu Grudziądzkiego. 

 Kolejno Starosta p. Adam Olejnik poprosił Skarbnika Powiatu p. Grażynę Kalitę  

o przedstawienie projektu uchwały Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w sprawie zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetowych na rok 2023. 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu Grudziądzkiego  

w sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2023. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał Członków Zarządu, czy wnoszą uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały. 
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Przy braku pytań i uwag Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, w wyniku którego 

Członkowie Zarządu jednogłośnie przyjęli uchwałę Zarządu Powiatu w sprawie zmian w planie 

dochodów i wydatków budżetowych na rok 2023. 

Uchwała Nr 166/270/2023 Zarządu Powiatu Grudziądzkiego w sprawie zmian w planie dochodów  

i wydatków budżetowych na rok 2023 stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 Następnie, na prośbę Starosty p. Adama Olejnika, Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita 

przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Grudziądzkiego na 2023 rok.  

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą pytania lub uwagi do 

przedmiotowego projektu uchwały, w związku z czym: 

1. Członek Zarządu p. Krzysztof Klucznik zapytał o kwestię przeniesionych do  Wieloletniej 

Prognozy Finansowej części środków przeznaczonych na przejście dla pieszych w miejscowości 

Nowa Wieś. Zapytał również, czy do zrealizowania tego zadania zgłosił się wykonawca.  

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg p. Rafał Zieliński odpowiedział, że kwota w wysokości 8 tys. 

złotych jest zawarta we Wieloletniej Prognozie Finansowej i została przeznaczona na dokumentację 

projektową. Poinformował, że w przetargu nie ma jeszcze żadnej oferty, ponieważ będzie on 

rozstrzygnięty po kolejnej Sesji Rady Powiatu, która ma odbyć się 15 listopada 2023 r. Dodał również,  

że postępowanie przetargowe zostało ogłoszone. 

Starosta p. Adam Olejnik podsumował, że przyczyną niepowodzenia pierwszego przetargu był zbyt 

krótki termin, więc jego wydłużenie powinno skutkować napływem ofert. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, w wyniku 

którego Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały  

i postanowili przekazać niniejszy projekt pod obrady Rady. 

Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Grudziądzkiego na 2023 rok stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 Kolejno Starosta p. Adam Olejnik poprosił Skarbnika Powiatu p. Grażynę Kalitę  

o przedstawienie projektu uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grudziądzkiego na lata 2023 – 2029. 

Skarbnik Powiatu p. Grażyna Kalita przedstawiła projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Grudziądzkiego na lata 

2023 – 2029. 
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Starosta p. Adam Olejnik zapytał Członków Zarządu, czy wnoszą uwagi lub pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

Przy braku pytań i uwag Starosta p. Adam Olejnik przystąpił do głosowania, w wyniku którego 

Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały  

i postanowili przekazać niniejszy projekt uchwały pod obrady Rady. 

Projekt uchwały Rady Powiatu zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Grudziądzkiego na lata 2023 – 2029 stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 Kolejno, na prośbę Starosty p. Adama Olejnika, Kierownik Wydziału Komunikacji p. Marek 

Ziemer przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie wysokości opłat  

za usuwanie pojazdu z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów  

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą uwagi lub pytania  

do przedstawionego projektu uchwały, w związku z czym: 

1. Wicestarosta p. Marcin Dziadzio dopytał, czy niektóre stawki podniesione są o 100 złotych. 

Kierownik Wydziału Komunikacji p. Marek Ziemer odpowiedział, że tak. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, w wyniku 

którego Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały  

i postanowili przekazać niniejszy projekt uchwały pod obrady Rady. 

Starosta p. Adam Olejnik poinformował, że projekt przedstawionej uchwały nie zostanie przekazany 

na najbliższą Sesję Rady Powiatu, lecz na kolejną. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie wysokości opłat za usuwanie pojazdu  

z drogi i jego parkowanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia 

od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Następnie Starosta p. Adam Olejnik poprosił Kierownika Wydziału Rozwoju, Edukacji  

i Zarządzania Kryzysowego p. Hannę Lotarską o przedstawienie projektu uchwały Rady Powiatu 

Grudziądzkiego w sprawie „Rocznego programu współpracy Powiatu Grudziądzkiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2024”.  

Kierownik Wydziału Rozwoju, Edukacji i Zarządzania Kryzysowego p. Hanna Lotarska przedstawiła 

projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie „Rocznego programu współpracy Powiatu 
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Grudziądzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024”.  

Starosta p. Adam Olejnik zapytał, czy Członkowie Zarządu wnoszą uwagi lub pytania do 

przedstawionego projektu uchwały. 

Przy braku pytań i uwag Starosta p. Adam Olejnik przeszedł do głosowania, w wyniku którego 

Członkowie Zarządu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali przedmiotowy projekt uchwały  

i postanowili przekazać niniejszy projekt uchwały pod obrady Rady. 

Projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie „Rocznego programu współpracy Powiatu 

Grudziądzkiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi  

w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2024” stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu. 

 Starosta p. Adam Olejnik poinformował, że o godzinie 9:00 do spotkania dołączą: Wójt 

Gminy Grudziądz, Wójt Gminy Gruta oraz Sołtysowie wybranych sołectw z tych gmin w celu 

kontynuacji omówienia tematu dotyczącego budowy ścieżki pieszo–rowerowej, przebiegającej przez 

Gminę Gruta oraz Gminę Grudziądz. Stwierdził, że jeśli Wójtowie zadeklarują chęć partycypacji  

w budowie ścieżki, to poskutkuje to możliwością przygotowania koncepcji, określenia wstępnego 

projektu oraz możliwych kosztów. Dodał, że projekt ten byłby załącznikiem do dwu- lub 

trzystronnego porozumienia.  

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu p. Rafał Zieliński przedstawił dwa zaplanowane 

warianty. Wytłumaczył, że jeden wariant zawiera ścieżkę pieszo–rowerową prowadzoną przez drogę 

nr 1380C Grudziądz–Nicwałd, następnie wzdłuż drogi nr 1384C Pokrzywno–Orle–Słup do 

skrzyżowania z drogami gminnymi w miejscowości Annowo i dalej odcinkiem drogi gminnej. 

Poinformował, że w takim przebiegu łączna długość ścieżki wyniosłaby około 11,5 km. Nadmienił, że 

gdyby nie była poprowadzona dalej drogą gminną, tylko powiatową nr 1384C Pokrzywno-Orle–Słup 

do skrzyżowania dróg relacji Dąbrówka Królewska–Gruta i wzdłuż drogi nr 1383C relacji Dąbrówka 

Królewska-Gruta w kierunku kościoła, długość ścieżki wyniosłaby ok. 12,8 km, czyli  

ok. 1400 metrów więcej. Kierownik p. Rafał Zieliński dodał, że przybliżona ilość działek, przez które 

przebiegałaby ścieżka to od 130 do 170 przy założeniu, że byłyby one wykupione po jednej stronie  

i bez konieczności przebudowy drogi. Dodał, że koszt prac geodezyjnych wyniósłby  

ok. 300 tys. zł, a koszt koncepcji mieściłby się w granicach od 50 tys. zł do 70 tys. zł. 

Starosta p. Adam Olejnik powiedział, że wystarczające byłoby tylko oszacowanie kosztów na 

podstawie cen z innych ścieżek i zwrócił uwagę na to, żeby nie płacić za koncepcję, tylko 

przygotować ją w ramach własnych możliwości. Zaproponował przedstawienie partnerom 
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przewidywanych kosztów dokumentów, opracowań  i przebiegu prac oraz wysłuchanie propozycji  

z uwzględnieniem uwarunkowań terenowych. 

Wicestarosta p. Marcin Dziadzio zgodził się z propozycją Starosty p. Adama Olejnika, aby wszyscy 

partnerzy wspólnie finansowali zadanie. 

Członek Zarządu p. Krzysztof Klucznik wyraził zadowolenie z powodu rozpoczęcia prac nad 

omawianą budową. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu p. Rafał Zieliński powiedział, że droga relacji 

Grudziądz–Nicwałd jest przebudowana i zmodernizowana, natomiast na drogę relacji Pokrzywno–

Orle–Słup gotowa jest dokumentacja projektowa, na którą otrzymano dofinansowanie i pierwszy etap 

jest gotowy do rozpoczęcia. Stwierdził, iż może się okazać, że podczas tworzenia dokumentacji 

projektowej na budowę ścieżki pieszo-rowerowej dokonywana będzie przebudowa w ramach 

przygotowanej dokumentacji projektowej. 

 Następnie Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu p. Rafał Zieliński przedstawił 

informacje na temat spraw bieżących, w związku z czym poinformował o: 

1. Przesunięciu z listy rezerwowej na podstawową zadania dotyczącego remontów odcinków dróg 

relacji Szynwałd–Stare Błonowo, Słup–Linowo oraz Skurgwy–Rogóźno PKP, na który był nabór  

w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Edycja 2023.  

2. Braku aktualizacji listy Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Edycja 2024, więc aktualnie 

zadanie Łasin–Mędrzyce–Lisnowo znajduje się na liście rezerwowej. 

3. Zakończeniu przebudowy drogi relacji Grudziądz–Gać. 

4. Pracach w miejscowościach Linarczyk i Mały Rudnik, które wkrótce zostaną zrealizowane. 

5. Zaawansowanych pracach chodnikowych w miejscowości Wielki Wełcz.  

Starosta p. Adam Olejnik zapytał Członków Zarządu, czy wnoszą uwagi lub pytania do 

przedstawionych informacji.  

Wobec braku pytań i uwag, spraw organizacyjnych, zapytań i wolnych wniosków Starosta p. Adam 

Olejnik zakończył pierwszą część posiedzenia Zarządu Powiatu i ogłosił przerwę.  

 Po wznowieniu posiedzenia Zarządu Powiatu Starosta p. Adam Olejnik powitał przybyłych 

gości i poinformował, że tematem spotkania będzie plan budowy ścieżki pieszo-rowerowej, 

przebiegającej przez Gminę Gruta (miejscowości: Gruta, Annowo, Nicwałd) oraz Gminę Grudziądz 

(miejscowość: Wielkie Lniska) oraz podjęcie decyzji w tej kwestii, m. in. w sprawie podziałów 

kosztów. Zaproponował podział kosztów pomiędzy Gminę Grudziądz, Gminę Gruta oraz Powiat 

Grudziądzki na trzy równe części.  
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Wójt Gminy Gruta p. Waldemar Kurkowski poinformował, że mieszkańcy są zadowoleni z tego 

pomysłu. Uważa, że partycypacja w kosztach przygotowania dokumentacji projektowej po 1/3 części 

to bardzo rozsądna propozycja. Zapytał Kierownika Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu  

p. Rafała Zielińskiego o to, czy ścieżka pieszo-rowerowa mieści się w pasie drogi powiatowej na 

odcinku drogi relacji Wielkie Lniska–Gruta oraz, czy znany jest szacunkowy koszt całej 

dokumentacji.  

Starosta p. Adam Olejnik poprosił Zastępcę Wójta Gminy Grudziądz p. Jacka Zyglewicza  

o wypowiedzenie swojego zdania w sprawie budowy ścieżki pieszo–rowerowej przebiegającej przez 

Gminę Gruta oraz Gminę Grudziądz.  

Zastępca Wójta Gminy Grudziądz p. Jacek Zyglewicz poinformował, że budowa ścieżki pieszo–

rowerowej jest bardzo potrzebna, ze względu na niebezpieczeństwo niechronionych uczestników 

ruchu. Zadał również pytanie o koszt dokumentacji projektowej. Dodał, że pomysł ten zostanie 

przedstawiony na posiedzeniu Rady Gminy Grudziądz.  

Starosta p. Adam Olejnik powiedział, że najprawdopodobniej nie będzie trzeba uwzględniać środków 

na budowę ścieżki pieszo–rowerowej w budżecie na 2024 rok, tylko w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej.  

Zastępca Wójta Gminy Grudziądz p. Jacek Zyglewicz stwierdził, że gdy ścieżka pieszo-rowerowa jest 

w skraju jezdni to obowiązuje wtedy ograniczenie prędkości do 50 km/h. Zapytał, czy wykupywana 

będzie tak duża ilość gruntu, żeby ścieżka była oddalona od jezdni i żeby nie było konieczności 

wprowadzania na odcinku drogi relacji Wielkie Lniska-Gruta ograniczenia do 50 km/h. Powiedział, że 

takie ograniczenie jest zrozumiałe i konieczne w przypadku terenów zabudowanych, natomiast na 

terenach dróg relacji Nicwałd-Wielkie Lniska, Annowo-Nicwałd i Annowo-Gruta nie ma takiej 

konieczności. 

Kierownik Powiatowego Zarządu Dróg w Grudziądzu p. Rafał Zieliński poinformował, że na 

dzisiejsze spotkanie przygotował ogólny zarys tego zadania. Powiedział, że jeden wariant zawiera 

przebieg ścieżki pieszo-rowerowej od Grudziądza do Gruty przez dwie drogi powiatowe, tj. drogę 

relacji Grudziądz-Nicwałd, której długość wynosi 5,5 km, z czego 5 km przebiega przez teren gminy 

Grudziądz, drogę relacji Nicwałd-Annowo oraz przez jedną drogę gminną relacji Annowo-Gruta, 

której długość wynosi ok. 2-3 km, co daje łączną długość ścieżki wynoszącą ok. 11,5 km. Kierownik 

p. Rafał Zieliński poinformował, że drugi wariant zakłada brak włączenia drogi gminnej, którą 

zastąpiłby dalszy odcinek drogi nr 1384C do skrzyżowania dróg relacji Dąbrówka Królewska-Gruta  

i odcinek wzdłuż drogi nr 1383C, co skutkowałoby dłuższym odcinkiem ścieżki pieszo-rowerowej  

o ok.1,5 km, ponieważ łączna jej długość wyniosłaby 12,8 km. Poinformował, że nie będzie się ona 

mieścić w pasie drogowym. Dodał, że ilość działek na tej długości wynosi od 150 do 170. Założył, że 
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same prace geodezyjne wyniosłyby ok. 300 000 zł, więc podstawa kosztów dokumentacji projektowej 

to minimum 600 tys. zł lub 700 tys. zł. Kierownik p. Rafał Zieliński powiedział, że przy drodze 

występują również przepusty oraz kolizje telekomunikacyjne i energetyczne, co wpływa na koszty 

zadania. Poinformował, że na odcinku relacji Grudziądz-Nicwałd droga jest przebudowana  

i zmodernizowana, więc nie można ingerować w pas drogi i trzeba go rozszerzyć. Dodał, że podobna 

sytuacja wystąpi przy drodze relacji Pokrzywno-Orle-Słup - tam droga nie jest przebudowana, ale 

zrealizowana została dokumentacja projektowa i droga będzie modernizowana. Odpowiadając na 

pytanie Wójta Gminy Gruta p. Waldemara Kurkowskiego, Kierownik p. Rafał Zieliński stwierdził, że 

ścieżka nie zmieści się w pasie drogowym a oszacowany koszt wynosi 700 tys. zł. Odnosząc się do 

wypowiedzi Zastępcy Wójta Gminy Grudziądz p. Jacka Zyglewicza powiedział, że nie brał pod uwagę 

ograniczeń prędkości i dodał, że ścieżka bezpieczeństwa i ścieżka drogi muszą mieć swoje strefy 

buforowe od jezdni. 

Członek Zarządu p. Aleksander Zadykowicz stwierdził, że idea jest bardzo słuszna i konieczne jest 

przystąpienie do realizacji tego zadania. Powiedział, że budowa ścieżek jest nieunikniona, ponieważ 

ruch na drogach jest coraz większy a bezpieczeństwo pieszych i rowerzystów też jest ważne. 

Następnie zaproponował Gminie Gruta rozszerzenie ścieżki od Nicwałdu do Pokrzywna.  

Sołtys Sołectwa Annowo p. Krzysztof Chociaj poparł przedmówcę. Poinformował, że rozmawiał  

z mieszkańcami Pokrzywna, którzy dopytywali o powstanie ścieżki pieszo-rowerowej z Pokrzywna do 

Nicwałdu.  

Wicestarosta p. Marcin Dziadzio powiedział, że cieszy go chęć współpracy, ponieważ ścieżka pieszo-

rowerowa jest bardzo potrzebna i można to zrealizować wspólnymi siłami, zwłaszcza że pojawiają się 

możliwości pozyskania środków unijnych. Odnośnie realizacji drugiej ścieżki stwierdził, że można 

realizować ją jako niezależne zadanie. 

Starosta p. Adam Olejnik zaproponował zawarcie osobnego porozumienia, pomiędzy Gminą Gruta  

i Powiatem Grudziądzkim, dotyczącego budowy ścieżki pieszo-rowerowej relacji Pokrzywno-Nicwałd 

bez konieczności udziału Gminy Grudziądz.   

Zastępca Wójta Gminy Grudziądz p. Jacek Zyglewicz zaproponował ogłoszenie jednego przetargu na 

całość zadania w celu zaoszczędzenia środków i podzielenie kosztów proporcjonalnie w zależności od 

długości ścieżki w danej gminie. 

Starosta p. Adam Olejnik w imieniu Zarządu Powiatu stwierdził, że niezależnie od tego, czy 

wykonywany będzie krótszy czy dłuższy odcinek, Powiat Grudziądzki poniesie 1/3 części kosztów. 

Dodał, że podział pozostałych kosztów zależy od wypracowanych porozumień pomiędzy Gminą Gruta 

i Gminą Grudziądz. 



9 
 

Wójt Gminy Gruta p. Waldemar Kurkowski stwierdził, że bardzo dobrym pomysłem jest 

wybudowanie ścieżki pieszo-rowerowej relacji Pokrzywno-Nicwałd, nie narażając Gminy Grudziądz 

na koszty. Zaproponował wykonanie zadania poprzez odrębne porozumienie i podzielenie się 

kosztami na pół. Podkreślił, że ścieżki pieszo-rowerowe są bardzo ważne, a następnie podziękował 

obecnym na posiedzeniu Sołtysom i Zarządowi Powiatu za zaangażowanie w tej sprawie.  

Sołtys Sołectwa Gruta p. Beata Osmańska w imieniu sołectwa podziękowała za tę decyzję. 

Sołtys Sołectwa Wielkie Lniska p. Henryk Kowalski podziękował Wójtowi Gminy Grudziądz, 

Wójtowi Gminy Gruta, Staroście Grudziądzkiemu oraz Zarządowi Powiatu za to, że działania 

dotyczące budowy ścieżki pieszo-rowerowej sprawnie się rozwijają.  

Sołtys Sołectwa Annowo p. Krzysztof Chociaj powiedział, że mieszka przy omawianej drodze  

i zauważa wielu rowerzystów spoza terenu gminy Gruta. Stwierdził, że dzięki powstaniu ścieżki 

pieszo-rowerowej zwiększy się bezpieczeństwo.  

Starosta p. Adam Olejnik powiedział, że według niego, dobry moment na podpisanie porozumienia to 

styczeń przyszłego roku. 

Sołtys Sołectwa Gruta p. Beata Osmańska poparła słowa Sołtysa Sołectwa Annowo p. Krzysztofa 

Chociaja i zwróciła uwagę na to, że z omawianej ścieżki będą również korzystały osoby spoza gminy 

Gruta. 

Wobec braku dalszych uwag i pytań oraz wyczerpaniem porządku obrad Starosta p. Adam 

Olejnik podziękował wszystkim za udział w posiedzeniu i zakończył 166 posiedzenie Zarządu 

Powiatu Grudziądzkiego.  
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